
Referat TU møde 20.10.24 i Nyborg 

 

Deltagere: Allan, Martin F, Martin R, Lea, Jørgen Erik, Bjarne og Michael Z 

Afbud: Tonny 

 

Pkt. 2 Fordeling af opgaver. 

Allan – pokal bohle, JM bohle, medaljer, turneringsplanlægning. 

Martin F – DM bohle, FM bohle, Denmark Open, turneringsplanlægning. 

Martin R – Denmark Open, turneringsplanlægning, flytning af kampe. 

Lea – Classic, turneringsplanlægning. 

Bjarne – ungdom, turneringsplanlægning. 

Jørgen Erik – ældre kegler. 

Tonny – formand, DM, lokale mesterskaber, turneringsplanlægning, kommunikation med 

bestyrelse m.v. 

Michael – bestyrelsesmedlem med ansvar for turneringsudvalget. 

Der skal udsendes mail til ældre kegler repræsentanter med information om Jørgen Eriks 

indtrædelse i turneringsudvalget. 

 

Pkt. 3 Turnering: 

Der er planlagt kampe ved ældre kegler samme dag som årsmødet. Der arbejdes på at flytte 

kampene, da det er vigtigt, at alle har mulighed for at deltage i årsmødet. 

Bjarne spurgte til starttiderne i den jyske serie 1, da det i mange år har været med kl. 10 som start 

og i år er det kl. 12 for det meste. Der var ikke lige nogen, der havde tænkt over det. 

Jørgen Erik vil gerne være med i planlægningen af turnering fremover.  

 

Pkt. 4 Turneringsplanlægningsansvarlig: 

Tonny og Martin F taler med Allan Mortensen om hjælp til turneringsplanlægning. Niklas og Poul 

fra bestyrelsen er med i snakken. Allan vil også gerne hjælpe til DM, hvis det afvikles på Sjælland. 

 

Pkt. 5 – Baner: 



Banerne i Lyngby er igen beskadigede, og vi afventer melding fra hallen. Holdningen er at hvis ikke 

banerne er klar fra januar, bliver turneringen i classic og 2. division Øst påvirket, og kampene 

flyttes væk fra Lyngby. Vi mærker dog en større velvilje efter at der er kommet ny halbestyrer. 

 

Pkt. 6 – Ungdom: 

Der er ikke ret meget ungdom på Sjælland, men der er positive tendenser på Fyn og Jylland. Der er 

ca. 15 aktive turneringsspillere, og der er flere på vej i klubberne. På Als har de fået gang i 5-10 

ungdomsspillere, så der holdes fast i at afvikle en runde i den jysk/fynske turnering i Sønderborg. 

Næste runde af unionskampene er flyttet fra Haslev til Christiansfeld. Den foregår 10. november. 

Nation Cup i Bremerhaven 6-8. december er der foreløbig 4 spillere klar. Afbud fra Alberte 

Vilhelmsen fra Nyborg, og vi kigger stadig på Matti Riddersholm fra Esbjerg, om han skal udtages. 

Afgøres ved næste unionskamp. Det er meningen at Jette Stougaard, Bent Folmer og Bjarne 

deltager i turen. Vi håber at Bent bliver klar. 

 

Pkt. 7 – Seniorer: 

Jørgen Erik er ny i udvalget, så ikke så meget at komme med denne gang. Planlægger at afvikle 

nålestævne på Sjælland. Han kunne fortælle, at de oplever medlemstilgang i Køge, og han arbejder 

på at starte skolekegler op. Der er møde med ældre kegle repræsentanter fra Jylland, Fyn og 

Sjælland i Odense 5. december.  

 

Pkt. 8 – Denmark Open: 

Afvikles i Grøndalcenteret og p.t. tilmeldt ca. 60 spillere, men kun ca. 13 til banketten, så det 

overvejes at aflyse denne. Det overvejes at ændre til at kalde det fællesspisning, så måske flere får 

lyst til at deltage. Der mangles hjælpere, så Lea kommer fredag. Hun kigger også på mulighederne 

for at finde nogle præmier. 

 

Pkt. 9 – regler/regelændringer: 

Egne kugler mangler der stadig klare regler for kontrol af kugler. Der arbejdes på at udarbejde 

disse. Skal der være kuglepas på dansk eller også andre sprog, da det forventes at de, der evt. vil 

spille med egne kugler også spiller internationale kampe. 

Snor – principielt ikke en sag for TU. Snoren omtales i de tekniske bestemmelser, men ikke i TU 

reglerne. Det skal afklares hvem der skal træffe afgørelse herom. Det vil kun være gældende for 1. 

division. 

Der mangler også tekst om at kuglen skal afsættes på linoleum, så det skal også afklares. 



Ind- og udskiftning – der har været meget snak om ændringerne omkring prøveslag ved 

indskiftninger, så det skal være helt afklaret, inden det sættes i værk. 

 

Pkt. 10 – EM classic: 

Forbundet har sagt nej til deltagelse i EM p.g.a. prisen og et senere VM. Der er blevet bedt om at 

afgørelsen genovervejes, da vi har deltaget i EM i keglespil, der ikke spilles i Danmark, men vi 

deltager ikke i EM classic.   

 

Pkt. 11 – Pokalkampe: 

Første runde spilles 10. november og anden runde 16. februar. Allan foreslår, at det fremover ikke 

automatisk skal spilles på skift i landet, men at TU bestemmer, hvor finalerne skal spilles. 

 

Pkt. 12 – DM bohle og classic: 

Classic afvikles 10-11. maj, bohle 16-18. maj og old boys/girls 24-25. maj. Også her stoppe 

turnusordning, så der fremover spilles på enten Fyn eller i Jylland p.g.a. manglende spillere fra 

Sjælland. Old boys/girls 2025 flyttes fra København til Nyborg. 

 

Pkt. 13 – Information fra Michael: 

Proportionerne for pokalturneringen skal kigges efter og tilrettes.  

Offentlig kommunikation – bl.a. på Facebook – skal være på plads internt inden der meldes ud. 

Kritik tages internt og ikke offentligt. Det er bedre at vente med udmeldinger indtil alle har haft 

mulighed for at give mening til kende. 

Sørg for at afvise diskussioner, når man selv spiller kampe – opfordre til at sende mails, som hele 

TU kan kommentere på.  

Information om beslutninger og ændringer sendesi god tid til bestyrelsen. 

Bestyrelsen skal i den kommende tid arbejde med nye mål for sporten overfor DIF. 

 

Pkt. 14 – Eventuelt: 

Bjarne bad om afklaring om op- og nedrykningsregler for spillere i klubber med 2 eller flere hold i 

samme serie. Det blev slået fast, at der gælder samme regler som ved op- og nedrykning mellem 

serier.  



Bjarne ville gerne vide hvem der giver dispensation m.h.t. at spille med små kugler, selv om 

spilleren er for gammel. Esbjerg har en ny spiller på 16 år, hvor det er et problem at spille med 

store kugler. Det er TU, der giver dispensationen. 

Bjarne efterspurgte også hvor man kan finde internationale dopingregler ved deltagelse i Nation 

Cup. 

Martin F viste adgang til den nye fællesmail for TU. 

 

Esbjerg, 22. oktober 2024.  

 

   

 

 


